
 

 

Zápis č. 3/2023 ze dne 8.3.2023 

z jednání Komise obecního majetku  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 8.3.2023, 16.00 hod., místnost č. 212, MČ P1, Vodičkova 18/681, Praha 1  

 

Přítomni prezenčně: M. Motl (místopředseda komise), P. Čižinský (člen komise), A. Měšťák 

Fraňková (členka komise), T. Macháček (člen komise), P. Vlasák (člen komise), R. Höhne (člen 

komise), L. Klimt (odborník komise) 

 

Omluveni: M. Jirásková (předsedkyně komise) 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni prezenčně: T. Heres (místostarosta MČ P1), D. Bodeček (1. 

místostarosta MČ P1), K. Grabein Procházka (radní MČ P1), J. Perlíková Drdová (vedoucí 

OBN/OTMS), K. Dubská (vedoucí OSN/OTMS), M. Vencová (vedoucí OŠK) 

 

Hosté přítomní prezenčně: T. Martínková (ředitelka ZŠ nám. Curieových), P. Novotný, R. Kubičík, 

M. Švenda 

 

Přítomna prezenčně, zapsala: P. Sluková (tajemnice komise) 

 

Program jednání:  

 

  1) Úvodní slovo, stanovení ověřovatele 

  2) Schválení programu 

  3) Schválení zápisu KOMA č. 2 ze dne 25.1.2023 

  4) Smlouva o nájmu nebytových prostor  

  5) Pravidla pro nakládání s pozemky pro využití SVJ (dvory)  

  6) Malostranské náměstí 6, upřesnění nabídky  

  7) Nakládání se zbytným majetkem  

  8) Soukenická, záměr prodeje pozemku parc. č. 378/5, k.ú. Nové Město  

  9) Park Cihelná, svěření pozemku  

10) Bílkova 13,15/864, žádosti VIP GASTRO, s.r.o.  

11) Návrh 1 odborníka  

12) Klub Šatlava, Saská  

13) Masná 13/700 – záměr využití nebytových prostor  

14) Různé 
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1) Úvodní slovo místopředsedy Komise obecního majetku Rady MČ P1 

Místopředseda komise M. Motl jednání zahájil v 16.00 hod. Přítomno 7 členů komise. Je přítomen T. 

Heres (místostarosta MČ P1), K. Grabein Procházka (radní MČ P1), J. Perlíková Drdová (vedoucí 

OBN/OTMS) a K. Dubská (vedoucí OSN/OTMS). Komise je usnášeníschopná. 

 

Místopředseda komise M. Motl přivítal na jednání RMČ P1 jmenovaného odborníka L. Klimta, který 

se krátce představil. 

 

Místopředseda komise navrhuje jako ověřovatele zápisu T. Macháčka. 

 

KOMA pověřuje T. Macháčka jako ověřovatele zápisu – schváleno  Usnesení KOMA č. 1/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2) Schválení navrženého programu 

 

Předkladatel: M. Motl 

 

Proběhla diskuse k navrženému programu. Místopředseda komise M. Motl navrhuje předřazení 

bodu 13) před bod 4) (z důvodu přítomnosti aktérů) a předřazení bodu 8) za bod 13).  

 

Program 3. jednání KOMA byl schválen.                                                Usnesení KOMA č. 2/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

3) Schválení zápisu KOMA č. 2 ze dne 25.1.2023 

Předkladatel: M. Motl 

 

Proběhla diskuse k ověřenému zápisu KOMA ze dne 25.1.2023. 

 

Zápis KOMA č. 2 byl schválen.                                                                Usnesení KOMA č. 3/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

 

13)  Masná 13/700 – záměr využití nebytových prostor 

 

Předkladatel: M. Motl 

 

Vedoucí Odboru školství MČ P1 M. Vencová představila členům komise jednotlivé návrhy v 

připravovaném materiálu k projednáni RMČ P1 ve věci využití nebytových prostor, užívaných 1. 

Slovanským gymnáziem do 30.6.2023 na základě Smlouvy o nájmu CES 2013/0953. Ředitelka ZŠ 
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sdělila členům komise, že stávající budova škole nestačí. Již nyní nemohou přijímat všechny žáky ze 

spádové oblasti, i když přijímají do prvních tříd pouze žáky z Prahy 1. 

 

Byly dotazovány jak M. Vencová, tak i přítomná ředitelka ZŠ nám. Curieových, T. Martínková a mezi 

členy komise byl tento bod dlouze diskutován. 

 

KOMA bere na vědomí podklady pro přípravu materiálu týkajícího se záměru dalšího využití 

nebytových prostor v objektu Masná 13/700 – schváleno                   Usnesení KOMA č. 13a/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1 prodloužit nájemní smlouvu CES 2013/0953 s 1. Slovanským 

gymnáziem s trváním do 30.6.2023 do 30.6.2024  – schváleno           Usnesení KOMA č. 13b/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 1  Zdržel se: 1                                   P. Čižinský hlasoval PROTI 

 

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1 svěřit ZŠ nám. Curieových nebytové prostory v objektu 

Masná 13/700 s účinností od 1.7.2024 a v tomto smyslu předložit k projednání materiál ZMČ 

P1 – schváleno                                                                                          Usnesení KOMA č. 13c/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1                                   P. Čižinský se ZDRŽEL 

 

 

8) Soukenická, záměr prodeje pozemku parc. č. 378/5, k.ú. Nové Město  

Předkladatel: M. Motl 

 

Na jednání komise se dostavil host P. Novotný, který projevil zájem vyjádřit se k tomuto bodu. 

Místopředseda komise přivítal přítomného hosta a dal hlasovat o možnosti jeho vystoupení v trvání 

5 minut. Host seznámil členy komise se svými obavami ve věci záměru prodeje předmětného 

pozemku, byl ujištěn K. Dubskou, že se nejedná o pozemek, který měl na mysli. Host toto ujištění 

akceptoval. Za přítomnosti hosta i nadále probíhalo jednání komise a k bodu proběhla diskuse. K. 

Dubská seznámila členy komise se situací, kdy se jedná pouze o nápravu stavu, protože předmětný 

pozemek o výměře 3 m2 je pozemkem pod výtahem domu a v minulosti SVJ vyjádřilo zájem tento 

pozemek odkoupit. 

 

KOMA umožňuje vystoupit přítomnému hostovi na dobu 5 minut – schváleno  

                                                                                                              Usnesení KOMA č. 8a/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0  

 

 

KOMA doporučuje OTMS pokračovat v jednání s SVJ ve věci prodeje příslušného pozemku 

– schváleno                                                                                          Usnesení KOMA č. 8b/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            
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Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1  

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1, pokud SVJ projeví zájem, projednat a schválit záměr prodeje 

pozemku parc. č. 378/5, k.ú. Nové Město, za kupní cenu stanovenou znaleckým posudkem – 

schváleno                                                                                                   Usnesení KOMA č. 8c/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 1  Zdržel se: 0 

 

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1 oslovit v této věci jiného znalce, než Ing. Jana Fujáčka – 

schváleno                                                                                                   Usnesení KOMA č. 8d/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 2 

 

 

4) Smlouva o nájmu nebytových prostor 

Předkladatel: M. Motl 

 

T. Macháček a A. Měšťák Fraňková informují, že oba již své připomínky k návrhům této smlouvy 

(opce, doba neurčitá) zaslali vedoucímu OTMS P. Vaňkovi. 

 

KOMA přerušuje projednávání tohoto bodu a členové zašlou své doplňující připomínky 

k návrhům smluv tajemnici  P. Slukové nebo P. Vaňkovi – schváleno  

                                                                                                                 Usnesení KOMA č. 4/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 2 

 

 

5)  Pravidla pro nakládání s pozemky pro využití SVJ (dvory) 

 

Předkladatel: M. Motl 

 

K. Dubská seznámila přítomné členy s faktem, že se jedná cca o 100 dvorů. P. Čižinský uvedl, že 

městská část by se až na úplné výjimky neměla zbavovat žádného svého majetku. Dvory by měly být 

řešeny formou nájmů či výpůjček a měly by i nadále zůstat majetkem městské části. Dále hovořil o 

tom, že tyto prodeje se mohou stát i nátlakem na méně movité členy SVJ a je tak vhodné, aby byla 

stanovena jasná pravidla nájmů a výpůjček těchto pozemků. D. Bodeček hovořil o různorodosti těchto 

dvorů, kdy některé jsou opravdu krásné, jiné naopak zanedbané a ve špatném stavu. Předsedající 

místopředseda komise M. Motl navrhuje, aby byla zpracována analýza finanční náročnosti údržby 

těchto pozemků. 

 

KOMA přerušuje projednávání tohoto bodu s tím, že členové komise do příštího jednání 

(22.3.2023) zašlou tajemnici komisi P. Slukové své připomínky k tomuto bodu a tento bude 

znovu projednán dne 5.4.2023 – schváleno                                          Usnesení KOMA č. 5/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
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Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1  

 

  12) Klub Šatlava, Saská - PEVNÝ BOD NA 17.45 HOD 

 

Předkladatel: M. Motl 

 

Na jednání komise se dostavili hosté R. Kubičík (obyvatel domu přilehlého Klubu Šatlava) a M. 

Švenda (předseda SVJ domu, ve kterém Klub Šatlava sídlí), na jednání je stále přítomen host P. 

Novotný. P. Vlasák na úvod projednávání tohoto bodu navrhuje jeho přerušení, aby si členové KOMA 

mohli vyslechnout i argumenty protistrany, zástupců Klubu Šatlava, kteří se bohužel dnešního jednání 

nemohou účastnit. R. Kubičík i M. Švenda prezentují přítomným členům komise fotografické a 

zvukové záznamy, ze kterých vyplývá, že nájemce Klub Šatlava porušuje podmínky i předmět 

výpůjčky. P. Novotný uvádí, že tento klub je velmi oblíben mezi občany, probíhají zde příjemná 

setkání a zajímavé akce. Navrhuje, aby Klub Šatlava byl ještě upozorněn na porušování smlouvy a 

byla mu dána ještě šance věc napravit. Členové komise kladli hostům doplňující dotazy, poté 

místopředseda komise poděkoval všem hostům za účast na dnešním jednání a hlasovalo se o dalším 

jednání komise jako neveřejném, aby se členové komise mohli poradit v této věci.  

 

 

KOMA umožňuje vystoupit přítomným hostům, každému na dobu 5 minut – schváleno  

                                                                                                            Usnesení KOMA č. 12a/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0  

 

 

KOMA konstatuje, že od této chvíle je její další jednání neveřejné – schváleno  

                                                                                                            Usnesení KOMA č. 12b/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1  

 

 

KOMA bere na vědomí doplňující informace, které byly zástupci Klubu Šatlava členům KOMA 

zaslány před projednáním tohoto bodu – schváleno                            Usnesení KOMA č. 12c/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0  

 

 

KOMA bere na vědomí stížnosti SVJ a obyvatel okolních domů ve věci porušování smlouvy o 

výpůjčce Klubem Šatlava – schváleno                                                Usnesení KOMA č. 12d/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0  

 

 

KOMA konstatuje, že Klub Šatlava porušuje smlouvu u výpůjčce – schváleno 

                                                                                                             Usnesení KOMA č. 12e/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            
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Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1     

                                       

KOMA doporučuje Radě MČ P1 udělit Klubu Šatlava výpověď ze smlouvy o výpůjčce – neschváleno 

Usnesení KOMA č. 12f/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 1  Proti: 3  Zdržel se: 3                                         M. Motl hlasoval PROTI  

 

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1 vstoupit do jednání s Klubem Šatlava a vytipovat pro provoz klubu 

vhodnější nebytové prostory – neschváleno 

Usnesení KOMA č. 12g/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

 

Hlasování: 

Pro: 2  Proti: 0  Zdržel se: 5                                         M. Motl hlasoval PRO  

 

 

6) Malostranské náměstí 6, upřesnění nabídky 

 

Předkladatel: M. Motl  

 

Na jednání KOMA dne 25.1.2023 byl tento bod již projednáván. 

 

Na MČ P1 se po dohodě se stávajícím nájemcem obrátila společnost Elit Prague, s.r.o. IČO: 

08378304. s žádostí o uzavřeni nové nájemní smlouvy. Společnost Art Organics, s.r.o. k dnešnímu 

dni dluží cca 643.000 Kč + příslušenství. 

 

Společnost Elit Prague, s.r.o. navrhuje, aby MČ P1 ukončila nájemní smlouvu se společností Art 

Organics, s.r.o. a následně by MČ P1 uzavřela novou nájemní smlouvu na dobu 5 + 5 let se společností 

Elit Prague s.r.o., která by byla zaručena společností Bader Immobilien Praha s.r.o. IČO: 45804214.  

 

Vzhledem k tomu, že společnost Elit Prague, s.r.o. (prodej kávy, českého trdla a českých výrobků)  

uhradí dluh za stávajícího nájemce, žádá, aby toto bylo zohledněno ve formě zvýhodněného nájmu.  

 

KOMA na svém jednání dne 25.1.2023 přijala následující usnesení: 

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1 nevyhovět žádosti společnosti Elit Prague, s.r.o. a vyhlásit 

dvoukolové výběrové řízení na pronájem tohoto nebytového prostoru – schváleno   

                                                                                                                 Usnesení KOMA č. 11/2/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

Dne 13.2.2023 se společnost Elit Prague, s.r.o. obrátila na MČ P1 s doplněním své původní žádosti: 

 

- Uhradí dluh za společnost Art Organics, s.r.o. ve výši 740.000 Kč nebo víc 

- Po dobu 50 měsíců bude hradit nájemné ve výši 42.000 Kč/měsíc, poté 50.000 Kč/měsíc 

- Případně se zúčastní vyhlášeného výběrového řízení 
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KOMA přesouvá projednávání tohoto bodu na své příští jednání dne 22.3.2023 – schváleno 

                                                                                                                 Usnesení KOMA č. 6/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0  

  

 

7) Nakládání se zbytným majetkem  

 

Předkladatel: M. Motl 

 

K. Dubská seznámila přítomné členy komise se seznamem dlouhodobě nevyužitých nebytových 

prostor. Byla diskutována finanční náročnost držení takových prostor nadále v majetku MČ P1, kdy 

náklady převyšují benefit z jejich vlastnictví. T. Macháček navrhuje, aby byla provedena revize 

současných podmínek nabízení nebytových prostor k nájmu. 

 

KOMA žádá OTMS o finanční vyjádření náročnosti držení všech dlouhodobě nevyužitelných 

nebytových prostor ve vlastnictví MČ P1 do 30.6.2023 -  schváleno    Usnesení KOMA č. 7/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 2 

 

Místopředseda komise M. Motl na žádost K. G. Procházky dal hlasovat o předřazení bodu 11). 

 

KOMA předřazuje projednání bodu 11) před bod 9) -  schváleno   Usnesení KOMA č. 11a/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

11)  Návrh 1 odborníka  

 

Předkladatel: M. Motl 

 

Do KOMA byli nominováni tři odborníci, JUDr. Kazda, Ing. Klimt a JUDr. Pacner. Ing. Klimt byl již 

Radou MČ P1 jmenován, nyní proběhla diskuse k dalším dvěma kandidátům s tím, že jeden 

z kandidátů bude navržen Radě MČ P1 jako odborník a druhý se pak stane stálým hostem bez 

hlasovacího práva (bude-li mít o tuto pozici zájem).  

 

KOMA navrhuje Radě MČ P1 navrhnout jako odborníka JUDr. T. Pacnera, JUDr. A. Kazdu 

jako stálého hosta – schváleno                                                         Usnesení KOMA č. 11b/3/2023 

 

Hlasování: 

Pro: 5  Proti: 0  Zdržel se: 2 

 

Vzhledem k tomu, že se hlasovalo náhodně bez výběru pořadí kandidátů, navrhuje místopředseda 

komise M. Motl členům, aby se hlasovalo o možnosti dalšího hlasování, přestože usnesení u hlasování 

prvního bylo již přijato. 

 

KOMA navrhuje další hlasování ve věci doporučení JUDr. Kazdy odborníkem KOMA – neschváleno                                      

Usnesení KOMA č. 11c/3/2023 
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Hlasování: 

Pro: 3  Proti: 0  Zdržel se: 4 

 

 

9) Park Cihelná, svěření pozemku  

Předkladatel: M. Motl  

 

OTMS žádá KOMA o projednání nedořešeného majetkoprávního vztahu u pozemků, které nejsou ve 

správě MČ Praha 1, ale byly na nich provedeny nové stavby v rámci rekonstrukce parku Cihelná. 

Jedná se tedy o svěření pozemků parc. č. 710/7 a parc. č. 711, vše k. ú. Malá Strana, obec Praha (ve 

vlastnictví) do svěřené správy MČ Praha 1. Důvodem svěření pozemků do správy MČ Praha 1 je 

sjednocení parku pod jednu správu, ochrana investic, údržba parku atd. V diskusi bylo navrženo P. 

Čižinským usnesení, že KOMA doporučuje Radě MČ P1 usilovat o svěření pozemku parc č. 710/7 a 

oddělení cyklostezky na pozemku parc č. 710/1 s tím, že takto nově oddělený pozemek by přešel na 

hl. m. Prahu. Následně proběhlo hlasování, kde byl přijat návrh M. Motla s tím, že oproti návrhu P. 

Čižinského již nebylo hlasováno z důvodu již přijatého usnesení, které by bylo v rozporu.  

 

KOMA doporučuje Radě MČ P1 nechat si svěřit oba pozemky, a to parc. č. 710/7 a parc. č. 711, 

vše k.ú. Malá Strana – schváleno                                                            Usnesení KOMA č. 9/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1  

 

 

10) Bílkova 13,15/864, žádosti VIP GASTRO, s.r.o.  

 

Předkladatel: M. Motl  

 

KOMA přesouvá projednávání tohoto bodu na své příští jednání dne 22.3.2023 – schváleno 

                                                                                                               Usnesení KOMA č. 10/3/2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Hlasování: 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0  

 

Na závěr místopředseda KOMA poděkoval přítomným za účast na jednání a v 19.50 hod. jej ukončil.  

 

 

ověřovatel zápisu:                         místopředseda komise: 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

        Mgr. Tomáš Macháček                                                                    Martin Motl 

 

 

 

Příští komise se koná ve středu 22.3.2023 od 16.00 hod. 


